
Volem un Rocafort

més verd i acollidor

rocafort@compromis.ne t

L'�juntament s'ha de

pensar a partir dels usos

de la ciutadania

Pàgina 6

Quan s'acaba l'horta i

comença el secà (la

qüestió de la cohesió i la

convivència)
Pàgina 3

Som molt  
de Rocafort.

El pe riòdic

munic ipa l de

Compromís

Núm. 03

Març 2023



Edua rd

Come ig

La torre  de  Casa  Bou, ara  re novada, é s

símbol comú i compartit

El municipalisme sempre ha resultat
un àmbit important pel fet de ser
l’administració més propera a la
ciutadania. Però en una actualitat
com la nostra, que presenta
incerteses, nous reptes i noves
necessitats, encara ho és més. Cal
pensar quin poble volem i quin
poble necessitem. I ens cal preparar-
nos conjuntament, per a l’adaptació
d’una administració que impulse els
aspectes que afecten la nostra
qualitat de vida i la nostra
convivència compartida. Hem
d’abandonar el costum de governar
amb ocurrències particulars i
capritxos. Cal un pacte transversal
entre totes les forces representatives
de Rocafort, perquè la manera com
plantegem el futur del poble afectarà
totes les persones que l’habitem.

Per això necessitem crear un Pla
Estratègic de Rocafort, que s’avance i
ens guie davant dels reptes i
necessitats que trobarà la població
de Rocafort d’ací a quinze anys. Ja ho
fan en altres llocs, i aconsegueixen
recursos per a facilitar-ho… Seguim
els exemples innovadors, ordenats,
que aconseguisquen major consens,
i tots eixirem beneficiats. SIga com
siga la formació del pròxim govern
municipal, ha de comptar amb tots
els grups de la corporació i amb les
associacions i la participació de la
població, per tal de definir les línies
mestres de la política municipal del
futur. Rocafort necessita, primer,

superar l’ambient de confrontació
enverinada i de quimeres personals
generat en la present legislatura.

I ara proposem els fonaments
d’eixe Pla Estratègic compartit. Amb
la finalitat que la resta de
candidatures assumisquen la idea i
l’adapten a les seues iniciatives. Amb
la idea d’establir un diàleg obert a
favor del poble de Rocafort. Els tres
eixos que han de fonamentar el Pla
Estratègic de Rocafort són el social,
la cultura, i la sostenibilitat.
Comencem per l’anàlisi social de les
necessitats i la realitat de la gent del
nostre poble. Necessitem avançar-
nos a les respostes pal·liatives que
sempre fan curt i arriben tard…
Continuem per la cultura, que també
incou la formació, i fins i tot la
innovació tecnològica. Posem per
cas, haurem d’incidir en les
necessitats formatives de la
població, però també del personal
de l’ajuntament, per tal de capacitar-
los per a l’atenció que han de
dedicar al públic… I en tercer lloc, la
sostenibilitat, que s’imposa amb
força creixent en el nostre dia a dia i
que encara resultarà més important
anys a venir.

Fem entre tots un Rocafort millor
per a les persones que l’habiten.
Compromís vol contribuir des del
diàleg i les propostes constructives. I
esperem trobar-nos tots els altres
agents amb la mateixa bona
disposició.

El futur passa per un compromís entre
l’equilibri i la transformació, per la
capacitat de gestió col·lectiva, la
creativitat i la innovació que tots i
totes siguem capaços de posar al
servei d’una població en la qual
convivim. Un projecte realment
transformador ha de tenir el valor
afegit de la complicitat ciutadana i
convertir en transversals la seua

participació i la interacció, la
transparència, l’ús de les noves
tecnologies i la qualitat dels serveis
públics. Ha arribat el moment
d’agrupar l’experiència acumulada,
formular conclusions i marcar
objectius i línies estratègiques en un
pla estratègic que permeta traçar
l’horitzó cap al futur.

Cal dibuixar el futur

amb consens: un Pla

estratègic de

Rocafort

Hem de preparar-nos junts

per als reptes dels

propers 15 anys“
Sumem organització i innovació
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Joa quim

Esc rig

Com e ns ho he m de  fe r amb e l

cre ixe me nt? Alg ú ha  planifi cat re s?

Ací, en aquest espai de contrasts, a 7
km de la ciutat de València, sobre les
primeres llomes que es troben del
mar venint, una vegada creuada la
quasi mil·lenària séquia de
Montcada, entre 40 i 60 metres
d’altura, ens obri els seus braços
Rocafort.

Llauradors i pedrapiquers van ser
els primers habitants d’aquest poble
xicotet construït sobre la dura roca
calcària amb què estan fets els seus
edificis originaris. Un terreny que, a
diferència de la terra de regadiu, era
barat i abundant. Per això Rocafort
no escatimà l’espai ocupat, tal i com
es veu en moltes de les seues places
i amplis carrers a diferència dels
pobles assentats en l’horta que no
poden malbaratar terres de regadiu.
El segle XIX va veure com el seu
clima més benigne a l’estiu, lluny de
la humitat i la xafogor de l’horta, així
com la construcció del trenet, en
1891, van dur a Rocafort els primers
estiuejants que, aprofitant la barator
del terreny de secà, van començar a
edificar les seues residències
d’esplai. Naixia així la “colònia” i,
amb ella, la dualitat: poble i colònia.
Dos grups humans amb unes poques,
estacionals i ben definides relacions,
que coexistien sense mesclar-se
massa.

L’èxode rural de finals dels
seixanta va fer aparéixer una altra
colònia, la dels immigrants, que es
van assentar en la zona anomenada
“la gran València”.

I el que, en aquells anys eren tres
grups humans molt diferenciats, amb
el pas del temps van anar diluint les
seues fronteres mentre Rocafort es
dotava d’equipaments, llocs i
activitats de trobada, i segones i
terceres generacions creixien
conjuntament en tornar a ser
habitades tot l’any les antigues
residències estiuenques. En això
estem.

Ara s’albira un nou grup humà que
caldrà integrar i planteja incògnites,
ja que al Bovalar estan construint-se
o van a construir-se centenars de
cases. Com evitem que els nous
residents es queden al marge, en
unes urbanitzacions dormitori i
s’incorporen a la vida del poble?
Estan preparats els accessos viaris
per a absorbir l’augment del tràfic? Si
impermeabilitzem amb vials i
construccions un espai tan extens, on
anirà l’aigua quan ploga?

Algunes preguntes que caldrà
respondre col·lectivament entre els
nous i els vells habitants.

La situació de Rocafort ens
converteix en un punt dels trajectes
de pas cap a altres poblacions, però
la nostra trama urbana acaba
quedant contaminada per eixe trànsit
entre Montcada, Godella, València i
l’autovia… Cal insistir en què avance
el pla de la Diputació de traure trànsit
pel camí de Camarena, que
alleugeriria molt la situació.

Però també hem de canviar la
nostra perspectiva. Primer les

persones, primer el veïnat que
passeja i camina, o que es meneja
pel poble amb bicicleta. Ací ha
d’estar la prioritat. I cal millorar els
carrers. Voreres, indicacions, passos
de vianants, augmentar les ombres i
el verd on siga possible, completar
les rutes escolars, etc. I tornar els
carrers a la vida del poble, cara a
cara i sense fums.

Quan s'acaba l'horta i

comença el secà (la

qüestió de la cohesió i

la convivència)

Com fem que els nous

residents s’incorporen a la

vida del poble, i no siguen

urbanitzacions dormitori?

“
El tema de la mobilitat
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Imág e ne s re cie nte s de  iluminación

munic ipa l que  ne ce sita  �juste s y

dosifi cación

Ni zonas oscuras ni zonas saturadas
de luz innecesaria. Ese podría ser el
resumen de nuestra propuesta de un
estudio sobre la iluminación en el
pueblo, para evitar los actuales
desequilibrios y para llevar el tema
hacia criterios razonables.

En principio la sensación
generalizada al hacerse de noche
puede ser que cuanta más luz, mejor.
Más seguridad vial, más sensación
de tranquilidad para el ciudadano y
más bellos se ven los edificios
importantes… Pero también es fácil
caer en la exageración y olvidar
otros valores, como el descanso del
vecindario. En el año 1988, la isla de
La Palma protegió por ley la
posibilidad de contemplar el paisaje
del firmamento nocturno, declarado
por la UNESCO patrimonio de las
generaciones futuras. Aquella
iniciativa ha generado otros
proyectos como la iniciativa
‘Starlight’: una declaración a nivel
internacional en defensa de la
calidad del cielo nocturno y el
derecho de la humanidad a disfrutar
de la contemplación del Universo.

También destacan otras iniciativas
legislativas por razones de tipo

medioambiental, como el proyecto
de ley valenciana de Protección
lumínica, ya aprobado por el Consell
y a la espera de tramitación
parlamentaria.

La nueva ley regulará las
instalaciones, dispositivos y
elementos de alumbrado con
incidencia en el medio nocturno,
para prevenir la contaminación
asociada a las fuentes de iluminación
y fomentar la eficiencia energética en
el País Valenciano. A partir de la
lucha contra el cambio climático, la
reducción del consumo y la mejora
de la eficienca, la normativa
pretende proteger las condiciones
naturales de los espacios durante las
horas nocturnas en beneficio de las
personas, fauna, flora y ecosistemas
en general. Va en la línea de las
obligaciones europeas e
internacionales en materia de
contaminación lumínica.

Rocafort debería aplicar esos
mismos objetivos a partir del estudio
del servicio actual, de su calidad y
eficiencia. Con el mismo objetivo de
mejorar la calidad de vida de
vecinos y vecinas.

Tenim la sort de viure en Rocafort, un
poble amable entre l’horta i el secà. I
per a mantindre la nostra millor
qualitat de vida, cal fer possible la
continuïtat dels beneficis naturals que
ens envolten. Sobretot, cal treballar a
favor del manteniment de l’horta
productiva, que ens alimenta des de
la proximitat i la qualitat de primera
categoria, amb la varietat associada
a cada temporada.

Podem ajudar a eixe objectiu des
de la nostra consciència de
consumidors. Comprem als nostres
veïns i reclamant els productes de
proximitat en botigues, supermercats
i menjadors, naturalment. Com pot
ajudar també l’administració local?

Si volem protegir les persones
que es dediquen a mantindre viva la
nostra horta, cal estudiar ajudes
públiques i subvencions, o beneficis
semblants… En la línia de compensar
el pagament de l’IBI, la compra de
llavors i plançons, el pagament de
l’aigua de reg, etc., que formen part
de les necessitats quotidianes dels
llauradors. I potser també eixamplar
la influència amb campanyes de
conscienciació, mercats de venda
directa, promoció en el consum de
menjadors o botigues locals de la
producció de l’horta km. 0. Parlem-
ne i activem accions des del Consell
Agrari municipal.

Queremos una

iluminación sostenible

para Rocafort

L'objectiu és l'estalvi

energètic, la calma i la

sostenibilitat, sense

perdre seguretat

“
Volem l'horta viva i productiva
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Manteniment i cura de l'espai públic

"Coworking": proposem un espai

municipal de treball compartit

Temps de primavera, quan revifem

les festes i les tradicions

El primer pas i la part més important per a
disfrutar d’uns carrers i places compartits és
la nostra pròpia responsabilitat. Com és
natural. I com l’educació, es nota més quan
no n’hi ha… Però així i tot l’ajuntament ha de
buscar les maneres de millorar els àmbits
públics de vida i trànsit. Som conscients que
moltes coses que ens agradarien no tenen
una traducció senzilla a la realitat. Però…,
però ací apuntem alguns detalls que ens ha
traslladat el veïnat. I que afecten la nostra
qualitat de vida.

Sovint els nostres carrers són massa
estrets per a acollir tants arbres com ens
convindrien. Però en el carrer López Trigo
fa temps que sis escocells estan buits. Quant
de temps més han d’esperar un arbre que
cresca i ens faça ombra?

En plaça d’Espanya fa molt de temps que
falten tres fanals que quedaren fora de
servici a causa d’accidents del mercat. Un
espai tan principal no pot quedar així
d’abandonat. I si en baixem cap a Ausiàs
March, tots sabeu que les voreres mínimes
no permeten la circulació d’un carret.
Caldria distribuir raonablement l’espai

disponible del carrer. També passa en el
carrer Mestre Dolz (entre Bonavista i López
Trigo), voreres perilloses de tan estretes.
Encara que sembla que entra una millora en
les actual adaptacions de carrers. Esperem
que també s’actualitzen els passos de
vianants, repintar-los i posar-ne de nous,
que són necessaris.

Com diuen els nostres veïns de ponent:
“perro ladrador, poco mordedor”.
Treballàrem per una ordenança de
convivència raonable, útil, pragmàtica…
Però en la present legislatura tornaren a
«reaprovar» la versió ostentosa, aparatosa i
ben inútil… I com hem quedat? La bona
veritat és que no aprofita per a res, ni aporta
garanties. Prou d’introducció: els amos
irresponsables i insolidaris no arrepleguen
les caguerades dels seus gossos i no passa
res de res, ni sancions ni correcció.
Pixarades en murs i portes sense
conseqüències. Com més unflen les paraules
dels papers banyats, més miren cap a una
altra banda. Per la convivència de tot el
veïnat i dels animals de companyia, cal
corregir la situació.

En Rocafort tenim moltes persones que viuen
com a emprenedores de les seues activitats
professionals. Habitualment autònoms
independents, sense la infraestructura ni les
instal·lacions d’una gran empresa. Per això
pensem que impulsar el teixit productiu
local també és facilitar serveis a estes
persones i negocis.

En l’edifici de l’antic ajuntament, en Casa
Llana, es podria habilitar una planta baixa
amb espais per a ús dels emprenedors. Com
ara taules i cadires d’oficina, connexió a
internet, màquina de fotocopiar i imprimir, i
una sala de reunions. Així oferiríem un
avantatge a les persones que mantenen

professions liberals que millorarien les
seues possibilitats i dinamitzarien la vida
econòmica del poble.

A partir de la iniciativa municipal i de la
reforma que facilitara eixos serveis, els
espais es podrien reservar per part dels
professionals, puntualment o de manera
continuada. A canvi es podrien
autogestionar els negocis participants per a
aprofitar les facilitats d’eixe espai municipal.

Estem en falles i rebem la primavera amb
millor oratge i celebracions en el carrer.
Hem viscut uns anys amb prevencions per a
protegir-nos la salut i un hivern amb molt
d’efecte de les grips… I encara en tenim més
ganes. De carrer, de festa i d’alegria.

De seguida vindrà la Pasqua i podrem
gaudir dels nostres parcs i espais naturals
per a berenar i jugar amb xiquets i xiquetes,
amb el veïnat. Vos animem a conéixer el
nostre entorn, disfrutar del que ens ofereix i
cuidar-lo més encara.

També a celebrar les nostres tradicions
festives valencianes tan marcades pel
caràcter obert mediterrani, expansives en

l’expressió de pirotècnia i música, de llums i
jocs compartits. I de pas, aprofitar-les per a
convertir-les en motiu de coneixença mútua,
d’identitat del nostre Rocafort, i de
convivència en un poble viu.

Per això hem de treballar junt amb les
associacions festives al llarg de tot el
calendari anual. Per tal de donar
personalitat al poble i animar els carrers
amb les nostres maneres particulars de
celebrar la vida, no només en primavera.
Ens vegem en els carrers ;)
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No trobe m e ls docume nts

d' inte ré s pe r a  la  c iutadania

e n e l we b munic ipa l

La Carta de

drets i deures

del 2011, el punt

de partida

Cal un reglament de

funcionament eficaç de

l'administració local

Qui no ha viscut l’experiència de
presentar algun paper en el registre
municipal i avorrir-se esperant la
resposta? O no l’ha rebuda mai? No
podem acostumar-nos a patir una
administració local ineficient, ni
d’esquenes a la ciutadania a la qual
ha de servir.

Fa anys que es posà en
funcionament la finestra única. Això
ens permet gestionar la nostra
documentació amb qualsevol
administració oficial des del registre
de l’ajuntament. Però qui ho sap i qui
ens ho recorda? Les lleis han avançat
en el reconeixement de drets
ciutadans, però en la pràctica els
veïns i veïnes de Rocafort ho notem
més bé poquet poquet.

Cal organitzar l’administració
local del nostre poble a favor de la
població. Amb informació,

transparència, amabilitat, i sobretot
amb previsions argumentades de les
duracions previstes de les
tramitacions. També cal que el
funcionament intern entre les diverses
oficines municipals resulte més àgil i
més eficaç. La planificació és
imprescindible, i reforçar alguns
punts amb personal. Sobretot els
dedicats a informar al veïnat i
integrar processos administratius.

No podem acostar-nos a la nostra
administració més propera, com si
jugàrem a la loteria o llevàrem pètals
a una (o moltes) margarides. No
podem acceptar un servei deficient
com si fora correcte ni acceptable.
Cal organitzar els recursos
disponible millor, i destinar-ne més
el la direcció adequada, exigentpel
bé comú.

El mes de desembre de 2011, a iniciativa
del regidor José Antonio González, el ple
municipal va aprovar la Carta de Drets i
Deures dels Veïns de Rocafort. El
problema a hores d’ara és que la
població no podem llegir aquell
reglament, perquè a pesar que en l’acord
d’aprovació diu que serà pública en el
web municipal, no hi ha manera de
trobar-la. I el que resulta encara pitjor, ni
s’aplica ni ningú se’n recorda que existeix
i cal complir-la. De nou una administració
d’esquenes a la població.

El preàmbul d’aquell text diu: “En este
marc, i en el segle XXI, la societat
demanda una Administració Municipal
oberta, en procés de millora contínua.
Una Administració la gestió de la qual
s’oriente a la satisfacció de les necessitats
i expectatives ciutadanes, que siga capaç
de donar servei amb la major agilitat,
qualitat i eficàcia, incorporant per a això
els mètodes d’organització i instruments
administratius i tecnològics més moderns
i avançats”. Però ara com ara és paper
banyat.

Necessitem avançar en sintonia amb
les necessitats ciutadanes. I per cert,
també amb el que diuen la generalitat de
les lleis des de fa anys. Aplicarem esta
Carta i la reformarem i completarem amb
noves iniciatives que donen garantia
d’una atenció eficaç, accessible i atenta.

Pensem que la millor manera
d’adaptar l’administració local als
usos i necessitats del veïnat seria
l’aprovació d’un reglament de
funcionament pel ple municipal. Així
tants els treballadors municipals com
la població, disposarien d’una guia
clara de com actuar i quines
expectatives realistes podem fer-nos-
en.

D’una banda caldria actualitzar la
Carta de Drets i Deures afegint els
avanços legals que beneficien la
ciutadania. Eixa és una línia de
modernització important que no
sempre arriba a aplicar-se com cal
en el nostre ajuntament. Bé a causa
de la desinformació que patim com a
persones usuàries, o bé per
limitacions internes. Com ara una
organització millorable, les
limitacions de personal capacitat,
hàbits acomodats d’esquena a la
ciutadania, o els processos que
perden de vista que són un servei
públic d’atenció a la ciutadania.

El cas de l’abandó de les
obligacions de transparència del
nostre ajuntament resulta flagrant,
que ja fa deu anys que s’aprovà (Llei
19/2013). I és inadmissible. Però no
és un cas únic i afecten en la pràctica
els drets més bàsics de les persones.
L’administració ha de complir les
seues obligacions de la manera més
eficient possible, que no vol dir que
ens haja de donar la raó i complir els
nostres capritxos. Però sí ha de ser

«confiable», informativa, oberta,
atenta…

La llei actual de Procediment
Administratiu Comú (39/2015) marca
línies de millora que fan de la
l’accessibilitat i la facilitat en les
gestions objectius principals. I en el
seu preàmbul argumenta: «Para
superar estas deficiencias es
necesaria una reforma integral y
estructural que permita ordenar y
clarificar cómo se organizan y
relacionan las Administraciones tanto
externamente, con los ciudadanos y
empresas, como internamente con el
resto de Administraciones e
instituciones del Estado».

Això cal aplicar-ho també a
l’ajuntament de Rocafort, on haurem
de marcar les urgències de millora
de l’administració local. Els
avantatges de pactar-ho i aprovar-ho
seran la publicitat dels nostres drets i
deures en la relació amb la institució,
conéixer també què podem esperar i
en quin termini temporal aproximat
podem rebre’n resposta. Establir el
marc de col·laboració responsable
entre el veïnat i la institució, en
comptes de la desconeixença i la
desconfiança. Per això ens convé a
tots un reglament que arreplegue les
normes legals vigents i les millores
raonables per a un funcionament
garantista, transparent i més
satisfactori en la relació amb la
ciutadania.

L'ajuntament

s'ha de

pensar a

partir dels

usos de la

ciutadania
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La vostra  confi ança  i

proximitat é s e l nostre

crè dit

Ra que l

S ig ne s

Pé re z

Vivim en un món que funciona a base
de tuits i reels, i la informació passa
per davant dels nostres ulls amb
tanta rapidesa que es fa difícil
aprofundir-ne, per fer una mirada
ampla i descobrir que tot són
capítols d’un problema global: i és
que vivim una vida insostenible,
allunyada d’harmonitzar amb la terra.

I mentre no ho entenguem, ens
serà molt difícil revertir una situació
tan crítica com la que patim a causa
de la nostra forma de vida. Per això,
cal posar el focus en com revertir
aquesta situació, i fer polítiques des
de l’àmbit local, que ajuden a canviar
la forma de viure. Parafrasejant a la
companya Anna Perpinyà, en un
article publicat per a la Fundació
Nexe: «Cal posar la vida i les
persones al centre de les polítiques
públiques, les cures i la sostenibilitat
com a eixos econòmics i la felicitat,
la inclusió i la diversitat com a valors
essencials. La nostra societat ha de
canviar per poder revertir el canvi
climàtic. Hem de canviar per poder
sobreviure i per viure millor».

No és gens fàcil, eixir de
determinada forma de vida que

alguns ens han fet creure que era
l’única. Requereix reflexió, gosadia i
sobretot d’una mirada nova, una
mirada en la qual la innovació -
social, tecnològica i econòmica-
siga la clau per a la sostenibilitat. El
canvi climàtic l’hem d’aturar des de
les institucions, i cal començar des
d’allò local. Hem de posar
l’accelerador dels Objectius de
Desenvolupament Sostenible (ODS) a
casa nostra, sense més excuses. Cal
deixar de perdre el temps i diners en
models que aposten per grans
infraestructures, pel formigó i per les
butxaques de grans empresaris.

Des de Compromís per Rocafort,
treballarem per fomentar
econòmicament, des de les
polítiques municipals, l’agricultura
sostenible i també les cures, la
cultura i el medi ambient com a
sectors productius de primer ordre.
En definitiva cal apostar per un
model econòmic que pose tot açò en
el centre. Perquè una cosa hem de
tenir clara: totes les crisis són la crisi
climàtica.

La població ens comuniquem amb
més naturalitat i menys prejudicis que
els que se suposen que haurien de
ser els nostres representants. Massa
sovint. Compartim converses que
canvien constantment entre els
nostres idiomes habituals. I tots ens
entenem i continuem tan a gust.

Però s’ajunten uns acomplexats a
governar i han de tirar al fem una
subvenció donant l’esquena a la
llengua pròpia de tots els valencians

i valencianes, a la llengua de l’Horta i
a la de Rocafort. Amb una senyalètica
estranya, amb una imposició molt
allunyada de la nostra manera de ser
i conviure… I continuen amb una
administració pública que ni respon
ni garanteix el dret de la ciutadania a
ser atesa en valencià.

Cal corregir-ho i posar
l’administració local al servici de la
població, amb naturalitat, seguretat, i
amb un somriure.

La lluita contra el canvi climàtic

des de l'àmbit local

Polítiques locals

que �juden a

canviar la nostra

forma de viure

“

Rocafort, en valencià
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Un grup de persones amb Compromís per Rocafort

 @compromisrocafort

 @compromisrocafort

 rocafort.compromis.net

 Coalició Compromís

 @compromis

 @compromis

 compromis.net

La llista de Compromís per Rocafort a les
eleccions municipals de 2023, està
composada per dones i homes que viuen el
poble i volen un entorn més amable i millor
gestionat. Més participatiu, que valore més
els luxes de la proximitat, i més eficient.

Reclamem un model de finançament
autonòmic, que no ofegue als ajuntaments
del País Valencià. Reclamem que Rocafort
tinga unes polítiques inclusives en matèria
de solucions residencials i d’habitatge
públic, i de cooperació internacional,
perquè són drets socials.

Defensem la promoció de la salut com a
model útil i necessari per protegir i millorar
la salut de les persones. Creuen que el
sistema educatiu s’ha d’adequar a l’alumnat i
a la pluralitat de la societat valenciana i ha
de trobar les respostes educatives als reptes
que se’ns plantegen. Apostem perquè
l’esport siga un element de cohesió social,

reductor de desigualtats i generador de
salut.

Creiem que les persones, les seues
oportunitats i el seu benestar han d’estar en
el centre de les polítiques d’ocupació.
Creiem que l’alineament d’energia, clima i
polítiques ambientals és la clau per a
accelerar la transició energètica i aconseguir
una economia sostenible, circular i
competitiva. Sabem que el model territorial
que necessitem és un model de protecció
del territori i de les persones. Que ens cal un
urbanisme mediterrani, sostenible, que
recupere i reforce les poblacions
compactes, ben equipades i dotades, amb
serveis i comerços de proximitat i plena
accessibilitat, en lloc de potenciar un
urbanisme dispers, de baixa densitat, amb
separació d’activitats i urbanitzacions
tancades, malbaratador de sòl i de recursos,
i generador de trànsit i de greus problemes
econòmics i ambientals. Sabem que l’estima

per la terra implica un sentiment comú de
defensa del territori.

Volem que la joventut valenciana tinga la
garantia de poder definir i construir el seu
projecte vital, individual i col·lectiu, en
igualtat d’oportunitats. Per a respondre a
aquest objectiu aposten per unes polítiques
de joventut integrals. Lluitem perquè des de
l’Ajuntament es desenvoluparen les
polítiques d’igualtat, mitjançant polítiques
públiques dirigides a promoure la igualtat
en totes i cadascuna de les accions.

Estem al cas del dia a dia de Rocafort.
Amb nosaltres en la gestió municipal,
deixarem de patir vanitats i quimeres
personals en l’Ajuntament. I també les
desídies que llasten el funcionament de
l’administració local. En resum, aportarem
confiança en la gestió i trellat en les
relacions entre les diferents opcions
representades.


